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§ 5 
Medborgarförslag om hundrastgården på Gärdet och 
fågelbord  
ÖST 2022/127 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd besvara medborgarförslagen med 
förvaltningens tjänsteutlåtande. 
2. Medborgarförslaget överlämnas till Kungliga 
Djurgårdsförvaltningen för kännedom. 
3. Stadsdelsnämnden beslutar att befintliga fågelbord tas bort i 
stadsdelen. 
4. därutöver anföra:  
Vi i den grönblå majoriteten vill se rena och välskötta grönytor 
stadsdelen. Vi delar därför intentionen i medborgarförslaget att öka 
antalet papperskorgar och att försvåra för skadedjur att komma åt 
fågelmat. Vi anser dock, precis som förvaltningen skriver, att 
fågelbord och behållare för fågelmat riskerar att öka antalet 
skadedjur istället för att minska dem. 
På vissa platser inom stadsdelen har problemet med råttor runt 
matholkar varit större och råttor har exempelvis sprungit i träden 
och hoppat mellan grenarna. Mot bakgrund av detta anser vi att 
befintliga fågelbord och eventuella matholkar ska tas bort i 
stadsdelen för att minska risken för skadedjur. 
 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren anser att det är problematiskt att ha med små 
hundar i hundrastgården på Gärdet då de lätt blir omkullsprungna av 
större hundar. Denne förslår därför att dagen kan delas in så att små 
hundar kan vara där halva dagen och större hundar den andra 
halvan, alternativt att hundrastgården delas in i två områden eller att 
ytterligare en hundrastgård byggs på platsen. Förslagsställaren 
önskar även att stadsdelsförvaltningen placerar ut fågelbord och 
hängande matholkar i parkerna samt fler skräpkorgar placeras ut 
längs gångvägarna på Gärdet. 
 
Förvaltningen har förståelse för problematiken då stora och små 
hundar ska samsas i samma hundrastgård, samtidigt är det viktigt att 
hundrastgårdarna är tillräckligt stora för att hundarna ska kunna 
springa och leka fritt. Förvaltningen anser därför inte att det är 
lämpligt att begränsa denna möjlighet genom att dela upp 
hundrastgårdens yta med stängsel. Förvaltningen anser även att det i 
praktiken kommer vara svårt att ha särskilda tider för stora 
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respektive små hundar i hundrastgården under dagen. 
 
Stadsdelsförvaltningen ställer ut fågelbord i de flesta parker på 
Östermalm under december månad till mars, där det finns möjlighet 
att lämna mat till fåglar. Vad gäller förslaget om fler skräpkorgar 
längs gångvägarna på Gärdet så förvaltar stadsdelsförvaltningen 
endast gångvägen vid Kampementsbacken. Vid denna sträcka pågår 
nu en översyn av skräpkorgar samt bänkar. 
 

Yrkanden 
Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick m.fl. (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. (C) yrkar att 
-  besvara medborgarförslagen med förvaltningens 
tjänsteutlåtande 
- medborgarförslaget överlämnas till Kungliga 
Djurgårdsförvaltningen för kännedom. 
- stadsdelsnämnden beslutar att befintliga fågelbord tas bort i 
stadsdelen.  
-därutöver anföra:  
Vi i den grönblå majoriteten vill se rena och välskötta grönytor 
stadsdelen. Vi delar därför intentionen i medborgarförslaget att öka 
antalet papperskorgar och att försvåra för skadedjur att komma åt 
fågelmat. Vi anser dock, precis som förvaltningen skriver, att 
fågelbord och behållare för fågelmat riskerar att öka antalet 
skadedjur istället för att minska dem. 
På vissa platser inom stadsdelen har problemet med råttor runt 
matholkar varit större och råttor har exempelvis sprungit i träden 
och hoppat mellan grenarna. Mot bakgrund av detta anser vi att 
befintliga fågelbord och eventuella matholkar ska tas bort i 
stadsdelen för att minska risken för skadedjur. 
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde proposition på yrkandet och fann att nämnden 
beslutat i enligt med Andréa Hedin m.fl. (M), Christina Messick 
m.fl. (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP) och Louise Gellin m.fl. 
(C) yrkande. 
  

Reservationer 
Birgit Marklund Bejier m.fl (S) och Göran Ek (SD) reserverar 
sig  mot beslutet.  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2022/127-5 Svar på medborgarförslag om hundrastgård 
Gärdet och fågelbord 
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 ÖST 2022/127-6 Bilaga Medborgarförslag om hundrastgård 
på Gärdet och fågelbord 
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